
Raport	  ze	  spotkania	  konsultanta	  w	  siedzibie	  NFZ	  w	  dniu	  11.09.2015	  	  w	  sprawie	  
programu	  lekowego	  leczenia	  AMD	  z	  panią	  Joanną	  Erecińską	  i	  Violettą	  
Kozikowską	  	  (Wydział	  Gospodarki	  Lekami).	  
	  
Stanowisko	  NFZ	  w	  sprawie	  realizacji	  programu	  lekowego.	  

1. Obowiązkiem	  świadczeniodawcy	  jest	  realizacja	  umowy	  do	  wysokości	  
zawartego	  kontraktu.	  Nie	  ma	  gwarancji	  finansowania	  świadczeń	  
ponadlimitowych.	  

2. Kwota	  przeznaczona	  na	  realizację	  programu	  lekowego	  w	  tym	  roku	  jest	  
niska,	  ale	  wynika	  to	  z	  braku	  możliwości	  oceny	  w	  którym	  momencie	  
nastąpi	  faktyczne	  rozpoczęcie	  jego	  realizacji.	  Do	  czasu	  wydania	  	  
zarządzenia	  Prezesa	  NFZ,	  w	  którym	  będzie	  określony	  termin	  
obowiązywania	  zmian,	  pacjenci	  mogą	  być	  leczeni	  w	  ramach	  grupy	  B	  02.	  

3. Rozliczanie	  zakupu	  leków	  przez	  podmioty	  realizujące	  program	  opiera	  się	  
na	  opisie	  programu	  zawartym	  w	  obwieszczeniu	  MZ,	  zapisach	  ChPL	  i	  
zarządzeniu	  Prezesa	  NFZ	  w	  sprawie	  określenia	  warunków	  zawierania	  i	  
realizacji	  umów	  w	  zakresie	  programów	  zdrowotnych	  (lekowych).	  W	  
przypadku	  leku	  Eylea	  zapis	  stanowi,	  że	  ekstahowalne	  jest	  100	  
mikrolitrów	  (2	  dawki),	  praktycznie	  można	  więc	  rozliczyć	  całą	  ampułkę	  
leku.	  W	  przypadku	  leku	  Lucentis	  dawka	  terapeutyczna	  zawarta	  jest	  
również	  w	  50	  mikrolitrach.	  Według	  MZ	  dopuszczony	  jest	  podział	  fiolki	  na	  
2	  dawki	  .	  W	  związku	  z	  tym	  z	  ampułki	  o	  pojemności	  230	  mikrolitrów	  
można	  rozliczyć	  tylko	  100	  mikrolitrów,	  ponieważ	  zgodnie	  z	  zarządzeniem	  
Prezesa	  NFZ	  niewykorzystane	  części	  leku	  nie	  podlegają	  rozliczeniu.	  
	  


